 Обобщающее повторение по теме «The Pleasure of Reading» в 7 классе по УМК О.В.Афанасьева и И.В.Михеева ( Unit 6)
Цели:

Обучающие.

1. Обобщить знания учащихся по теме: «Жанры книг, книга в моей жизни»

2. Обеспечить отработку лексических единиц по данной теме в серии языковых  и речевых упражнений.

3. Обучить применению полученных знаний в коммуникативных ситуациях и в различных видах речевой деятельности.

Развивающие.

1. Развитие умений найти требуемую информацию в воспринимаемом на слух тексте.

2. Развитие языковых, интеллектуальных, творческих способностей учащихся.

3. Расширение кругозора учащихся.

Воспитывающие.
1. Воспитание уважения к культуре другой страны.

2. Формировать культуру чтения, интерес и любовь учащихся к литературе.

                                     Ход урока:

1. Приветствие

2. Фонетическая зарядка

3. Основная часть

4. Заключение
Учитель. Today we are going to speak about one of the most wonderful things in the world. Well, try to guess what it is. It has no mouth, but speaks. It is not alive, but it can be a good friend. It is not a tree, but it has leaves. What is it?
Ученик.  It’s a book.
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Учитель. Right it’s a book. A wise man said: „Life without books is as a tree without leaves.” Do you understand this quotation?
Ученик.  I think life without books looks as poor and unhappy as a tree without leaves.
Учитель. Reading plays a very important role in the life of people. It educates a person, enriches his intellect. Books help to mould a person's character, his moral values. Besides, books bring pleasure and delight. It's a wonderful way of spending spare time. Sometimes we read the same book again and again Throughout the centuries books had enormous influence on the minds and hearts of people. Books awaken the young reader's imagination. They develop literary taste; arouse interest and curiosity. 
 Учитель.
Do you like to read books? Give some opinions on reading books using the phrases
I am keen on

I am fond of

I am interested
Ученик 1. Thanks to books we learn to express our thoughts and feelings more exactly.

Ученик 2. A book is a faithful and understanding friend. It can be put aside and taken up again any moment.
Ученик 3. Books bind together ages, personalities. Thanks to books we can talk to people who lived in different countries and ages.

Ученик 4. The book is the surest way to bring nations together. It helps people achieve understanding, trust, cooperation and friendship.
Ученик 5. They teach the readers to be truthful, friendly, honest, frank, firm, fair and serious.
Ученик 6. Books can tell us a lot about lives of famous people, ancient times, teenagers problems, latest discoveries, plants and animals.
Ученик 7. Many people consider that books help us in self-education.
Учитель. Libraries are very important in the life of all people. We can't buy all the books we want to read. That's why we take out books from libraries. 
Учитель. Let’s speak about our library.

Ученик 1. When a reader comes to a library for the first time he feels in library card and Fatima Michailovna   helps to choose something to read. The reader is allowed to borrow books for a certain number of days. The catalogues help the reader to find the books and not damage them in any way. Readers come to the reading rooms to study and prepare materials for their reports or for their scientific work.

Ученик 2. The choice of books in our  library is very good. There are many short stories and novels, textbooks and reference books, dictionaries and encyclopedias there. All books are arranged in alphabetical order.  There are bookshelves from the floor to the ceiling full of books. Copies of fresh newspapers and magazines lie in piles on the tables. When we take a book, we mustn't write anything on the pages, and we must return books to the library in time. I think it is necessary to follow these rules. 

Учитель. And which the library rules do you know?

Ученик 1. All library equipment and books are used carefully.

Ученик 2. Conversations are kept to a minimum.

Ученик 3. Personal stereos are not used in the library.

Ученик 4. Mobile phones are turned off before readers enter the library.
Ученик 5. No food or drink is consumed.
Учитель. Now let us grow our “book-tree”. Let s read the genres of the books.
Ученики повторяют и прикрепляют листочки с названиями жанров на дерево.
Autobiography, biography, adventure story, detective story, fairy tale, fantasy, historical novel, horror story, humorous story, romance, a legend, a myth, science fiction, travel story, poetry, a dictionary, a reference book, a text book, encyclopedia.
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What kind of book do you like?

Ученики отвечают, какие книги им нравятся.
Учитель. Now let s do some exercises.
Now let’s have some break. This exercise is very useful for your eyes. Look at the top of your nose, look at the left side, look at the right side. Look up, look down.

Учитель. Now let s play little dialogues. I give you some card. You should compose your own dialogues using these expressions
                                 Диалог "At the Bookshop»
-  What can I do for you?                                                                                                                   -  Please, I want a book as a birthday present for my cousin.                                                                   -  What books does she prefer?                                                                                                       -  She prefers love stories.                                                                                                           -  What about this one? It is an interesting love story.                                                                    -  Sorry, but I don't like these dime novels.                                                                                            -  What about the classic one? It's Jane Eyre by Charlotte Bronte.                                                                  -  Oh, this book… I will take it.
                         Диалог «About a Book»
-  What are you reading?                                                                                                              -  I'm reading a comic book.                                                                                                           -  How long have you been reading it?                                                                                       -  For a week.                                                                                                                                -  How many pages have you read?                                                                                               -  About 100.                                                                                                                               -  Is it interesting?                                                                                                                           -  Rather!                                                                                                                                         -  Will you give it to me after you finish it?                                                                                   -  Of course I will.                                                                                                                         -  Agreed!

Учитель. Следующее задание будет творческое. Даны строки из стихотворения, но они даны в неправильном порядке. Вам следует их так расставить, чтобы появились 2 связных четверостишия. В каждом четверостишии 2 и 4 фразы должны рифмоваться.  Затем перевести.

Books can teach and excite,

Books can comfort and thrill, 

Books can show you the world

And will make you feel.

Funny books make me laugh,

Romances make me cry,

Adventure books make me happy

I don t know why.

Учитель. Let s speak about your favorite books

Ученики рассказывают о своих любимых книгах.
[image: image4.jpg]]

@ M: Jocroescri

1Kl 101 oot

T s Ky





[image: image5.jpg]Iy Ky ks 1k
'“\‘m\ [ Twy
VTR [ o
UK, Kxny

\




Учитель. Среди учащихся 5-9 классов был проведен опрос о значимости чтения. Были как положительные так и отрицательные мнения. Давайте эти мнения прочитаем, переведем и взвесим.

Books help discover new  things

Books help explore new ideas

Books help expand outlook
Books help educate

Books help learn about life

Books help solve problems

Books help escape from everyday life problems

Reading is boring

Reading gives a headache

Reading takes a lot of time

Учитель подводит итоги урока, ставит оценки, благодарит за урок.
РЕЗЕРВ:
Аудирование

One of Mark Twain’s jokes.

Mark Twain had to give a lecture in a small town. He got to the town in the afternoon, and after dinner went into a shop to buy some ink and paper. Then he told the man in the shop that he wanted to see some of the interesting buildings and places in the town, and he asked the man to tell him what to see and where to go. The man took a city map and showed him where to go. Then he said’Mark Twain is going to give a lecture at the writer’s club this evening. If you want to go to the lecture, you must buy your ticket now. If you don’t, you’ll have to stand during the whole lecture. ’

Yes, yes I know, Mark Twain said. Whenever Mark Twain lectures, I have to stand. 
Balzac and the thief.

Once Balzac was lying in bed awake. Suddenly he saw a man who wanted to pick the lock of his writing table. The thief was not afraid on hearing a loud laugh.

‘Why are you laughing? asked the thief.

‘I am laughing, my good fellow, ’said Balzac, ’to think what pains you are taking and risk you run in hope of finding money by night in a desk when the owner can never find any by day. 
Here are some riddles. Try to guess!

I have many leaves, 
But I am not a tree;
I’m something nice, 
Come and read me. 

The field is white, 
Black is the seed, 
And sower who sowed it
Was clever indeed. 

I’m neither a rhyme nor a song, 
I can be short or very long, 
I can be funny or quite sad, 
But to read me you’ll be glad.
Proverbs and golden rules.

1. Books are our best friends.

2. Choose an author as you choose a friend.

3. Treat books with care as good friends.

4. Do your best to tear, spot, mark up or damage a book in any way.

5. Do not turn down a page to mark the chapter where you left off reading. Use a book-mark.

«Сообщения учащихся»
Акбашева Даяна
My Hobby (Reading)
My hobby is reading. Some people think that as more and more people have televisions in their homes, fewer and fewer people will buy books and newspapers.
Why read an article in the newspaper, when the TV news can bring you the information in a few minutes and with pictures? Why read a novel, when a play on television can tell you1 the same story with colour, picture, and action? Why read the biographies of famous people, when an hour-long television programme can tell you all that you want to know?
Television has not killed reading, however. Today newspapers and magazines are sold in very large numbers. And books of every kind are sold more than ever before. Books are still a cheap way to get information and entertainment.
Although some books with hard covers are expensive, many books are published today as paperback books, which are reasonably cheap. A paperback novel, for example, is almost always cheaper than an evening in the cinema or theatre, and you can keep a book forever and read it many times.
Books at home are a wonderful source of knowledge and pleasure, and some types of books should be in every home. Every home should have dictionaries. Every home should have an atlas of the world, with large maps. A good encyclopedia is useful, too, because there you can find information on any subject.
In addition, it is useful to have on your bookshelves other inquiry books such as history, science textbooks, cookery books, books about medicine and health, etc.
It is important to have some fiction on your shelves, too. Then you can relax with a good story, or from time to time you can take a book of poems off your shelf and read the thoughts and feelings of your favourite poets.
 

Мое хобби (Чтение)
Мое хобби — чтение. Некоторые думают: чем больше людей имеют в доме телевизор, тем меньше и меньше будут покупаться книги и газеты.
Зачем читать статью в газете, если телевизионные новости могут дать вам информацию за несколько минут в картинках? Зачем читать роман, если телевизионный спектакль может рассказать вам ту же самую историю, но в цвете, с картинкой и действием? Зачем читать биографии известных людей, если часовая телевизионная программа может рассказать вам обо всем, что вы хотите знать?
Как бы то ни было, телевидение не уничтожило чтение. Сегодня газеты и журналы продаются в очень больших количествах. И всевозможных книг продается больше, чем когда-либо прежде. Книги все еще являются дешевым источником информации и развлечения.
Поскольку некоторые книги в твердой обложке дорогие, много книг издается в мягкой обложке, и они дешевые. Роман в мягкой обложке, например, почти всегда обходится дешевле, чем вечер в кино или театре, и вы можете хранить книгу и читать ее много раз.
Домашние книги — замечательный источник знания и удовольствия, а некоторые виды книг должны быть в каждом доме. В каждом доме должны быть словари. В каждом доме должен быть атлас мира с большими картами. Хорошая энциклопедия полезна тоже, потому что там можно найти информацию обо всем на свете.
Кроме того, полезно иметь на ваших книжных полках другую справочную литературу, такую как учебники по истории и науке, поваренные книги, книги по медицине, о здоровье и т. д.
Важно также иметь на полках художественную литературу. Тогда вы сможете расслабиться, читая хороший рассказ; а время от времени с полки можно взять сборник стихов и прочитать мысли ваших любимых поэтов.

 Бабиева Заира
	Books in Our Life 
Nowadays it's almost impossible to imagine our life without books. Perhaps, there are more books on our planet than men alive.
Long before the invention of printing people valued books as treasure troves of the human knowledge and experience. Hand — written manuscripts took months of writing and were collected by and kept in monasteries with utmost care. We can distinguish books between three classes of them.
Firstly, books on different branches of knowledge, works by brilliant minds of mankind. Secondly, textbooks, reference books and numerous dictionaries. And at last, books of all kinds and genres to read at leisure.
Classics should be taken a little at a time. One's understanding of books by Tolstoy and Dostoyevsky, Mopassan and Balzak depends on one's age and experience.
Serious books are to be read conscientiously and maybe more than once. To a thinking reader they will provide new food for thought every time he rereads it. Many people indulge in reading science fiction, fantasy or detective stories. Of course, there are some advantages and disadvantages of this kind of literature, often reffered to as «easy reading».
As for me, good science fiction and fantasy develop imagination, logical thinking, broader one's outlook.
The same could be said in favour of detective stories. They reveal such minute details of everyday life in this or that particular country that are of greatest interest for a curious reader. The masterpieces of this genre by Sir Arthur Conan Doyle, Agatha Christie and others, show the depths of psychological analysis, the insight into the human nature.
As an old saying goes, man cannot live on bread alone. Books are the source of knowledge and the means of self — perfection. Sometimes it is difficult to solve some problems in life. I think that books can help us. Books must be our friends during all our life.
 
Книги в нашей жизни
Сегодня почти невозможно представить нашу жизнь без книг. Наверное, на нашей планете больше книг, чем людей.
До изобретения книгопечатания люди считали книги сокровищницей человеческого знания и опыта. Рукописи писались месяцами, собирались и хранились в монастырях с благоговением. Существует три типа книг.
Прежде всего это книги различных отраслей знаний, работы блестящих умов человечества. Затем это учебники, справочники и множество словарей. И в конце концов? книги всех видов и жанров для чтения на досуге.
Классику необходимо читать всякий раз не спеша. Понимание книг Толстого и Достоевского, Мопассана и Бальзака зависит от возраста и опыта.
Серьезные книги должны читаться вдумчиво и, может быть, не один раз. Думающему читателю они дадут пищу для размышлений каждый раз, когда он перечитывает их. Многие люди увлекаются чтением фантастики, в том числе научной, или детективов. Конечно, есть свои преимущества и недостатки у этого вида литературы, относящегося к «легкому чтиву».
На мой взгляд, хорошая фантастика развивает воображение, логическое мышление, расширяет кругозор.
То же самое может быть сказано в защиту детективов. Они описывают такие мелкие детали повседневной жизни той или иной страны, которые очень интересны любопытному читателю. Шедевры этого жанра сэра Артура Конан Дойла, Агаты Кристи и других показывают глубины психологического анализа, проникновения в человеческую натуру.
Как говорится в старой пословице, не хлебом единым жив человек. Книги — источник знания и средство самосовершенствования. Иногда очень трудно решить некоторые жизненные проблемы. Я думаю, что книги помогают нам в этом. Книги должны быть нашими друзьями на протяжении всей жизни.
 
Vocabulary:
treasure trove — сокровищница 
monastery — монастырь 
conscientiously — сознательно 
to indulge in — увлекаться 
science fiction — научная фантастика 
outlook — кругозор
 

	


Кишева Алина
British Literature - Британская литература

British Literature
Great Britain gave the world a lot of talented people. Many famous writers and poets were born and lived in Great Britain.
One of the best known English playwrights was William Shakespeare. He draw ideas for his tragedies and comedies from the history of England and ancient Rome. Many experts consider Shakespeare the greatest writer and the greatest playwright in English language. William Shakespeare wrote 37 plays which may be divided into: comedies (such as "A Midsummer Night's Dream"), tragedies (such as "Hamlet", "Othello", "King Lear", "Macbeth") and historical plays (such as "Richard II", "Henry V", "Julius Caesar", "Antony and Cleopatra").
Robert Burns represents the generation of Romantic writers. In his poems he described with love and understanding the simple life he knew. Among his well-known poems are "Halloween", "The Jolly Beggars", "To a Mouse".
Lord George Gordon Byron. His free-spirited life style combined with his rare poetic gift makes him one of the most famous figures of the Romantic Era. His famous works such as "Stanzas to Augusta", "The Prisoner of Chillon", "Childe Harold's Pilgrimage", "Manfred" draw readers into the passion, humors and conviction of a poet whose life and work truly embodied the Romantic spirit.
Sir Walter Scott wrote the first examples of historical novel.
Lewis Carroll became famous when he published "Alice's Adventures in Wonderland".
 

Британская литература
Великобритания дала миру множество талантливых людей. Много знаменитых, писателей и поэтов родились и жили в Великобритании.
Одним из самых известных английских драматургов был Вильям Шекспир. Он брал идеи для своих трагедий и комедий из истории Англии и Древнего Рима. Многие эксперты считают Шекспира величайшим писателем и величайшим драматургом, писавшим на английском языке. Вильям Шекспир написал 37 пьес, которые можно разделить на комедии (например, "Сон в летнюю ночь"), трагедии (как "Гамлет", "Отелло", "Король Лир", "Макбет") и исторические пьесы (как "Ричард П", "Генрих V", "Юлий Цезарь", "Антоний и Клеопатра").
Роберт Берне представляет поколение писателей эпохи романтизма. В своих поэмах он с любовью и пониманием описывал простую жизнь, которую он знал. Наиболее известными его поэмами являются "День всех святых", "Веселые нищие", "К мыши".
Джордж Гордон Ноэл Байрон. Его одухотворенный стиль жизни в совокупности с редким поэтическим даром сделали его одной из самых известных фигур эпохи романтизма. Его знаменитые работы, такие как "Стансы к Августе", "Шильонский узник", "Паломничество Чайльд Гарольда", "Манфред", вводят читателей в страстность, юмор и убеждения поэта, чья жизнь и деятельность действительно олицетворяет дух романтизма.
Сэр Вальтер Скотт написал первые исторические романы.
Льюис Кэрролл стал знаменитым, когда опубликовал "Приключения Алисы в Стране чудес". 

Vocabulary:
playwright — драматург 
tragedy — трагедия 
comedy — комедия 
to represent — представлять 
rare — редкий 
pilgrimage — паломничество 
passion — страсть 
conviction — осуждение, убеждение 
wonderland — страна чудес
 Анчоков Ислам
	My Favourite Book
My favourite book is "Robinson Crusoe" by Daniel Defoe. D. Defoe (1660—1731) was a great master of realistic detail. The novel "Robinson Crusoe" was written in 1719. The novel is praise to human labour and the triumph of man over nature.
Defoe shows the development of his hero. At the beginning of the story we see an inexperienced youth, a rather frivolous boy, who then becomes a strong-willed man.
Robinson Crusoe's most characteristic trait is his optimism. His guiding principle in life become "never say die" and "in trouble to be troubled is to have your troubles doubled".
He had confidence in himself and in man. He believed it was within the power of man to overcome all difficulties. Crusoe was an enthusiastic worker and always hoped for the best.
Defoe is a writer of the Enlightenment. He teaches people how to live, he tries to teach what's good and what's bad. His novel "Robinson Crusoe" is not only a work of fiction, an account of adventures, a biography and an educational pamphlet.
It is a study of man, a great work showing man in relation to nature and civilization as well as in relation to labour and private property. 
 
Моя любимая книга
Моя любимая книга — "Робинзон Крузо", написанная Даниэлем Дефо. Д. Дефо (1660 — 1731) был великим мастером реализма. Роман "Робинзон Крузо" был написан в 1719 году. Роман — хвала человеку труда и торжеству человека над природой.
Дефо показывает развитие своего героя. В начале повествования мы видим неопытного юношу, довольно легкомысленного парня, который затем становится мужчиной с сильным характером.
Наиболее характерной чертой характера Робинзона Крузо является его оптимизм. Ведущий принцип его жизни — "никогда не думать о гибели" и "беспокоиться в беде — означает, что твоя беда удваивается".
Он уверен в себе и в человеке. Он верит, что во власти человека преодолеть трудности. Крузо был энтузиастом-трудягой и всегда надеялся на лучшее.
Дефо — писатель эпохи Просвещения. Он учит людей как жить, он старается научить тому, что такое хорошо и что такое плохо. Его роман "Робинзон Крузо" — это не только художественное произведение, описание приключений, биография и поучительная книга.
Это — исследование человека, величайший труд, показывающий как его взаимоотношения с природой и обществом, так и его отношение к труду и частной собственности. 

Vocabulary:
praise — п. хвала, v. хвалить 
triumph — торжество, победа 
unexperienced — неопытный 
frivolous — пустой, легкомысленный 
trait —: черта (характера) 
trouble — п. беда, беспокойство, v. беспокоиться 
to double — удваивать


Анчоков Казбек

	My Favourite Book (4)
 I've recently read a book, which has made a very deep impression on me. It is named "Gone with the Wind" The author of the book is Margaret Mitchell. She was born in Atlanta, Georgia, in a family of the president of the Atlanta Historical Society.
All the family was interested in American history and she grew up in an atmosphere of stones about the Civil War.
After graduating from the college Margaret Mitchell worked for a time for the Atlanta Journal. In 1925 she got married. In the following ten years she put on paper all the stories she had heard about the Civil War.
The result was Gone with the Wind. It was first published in 1936 and became the talking point of all America.
In 1939 the book was made into a highly successful film. Vivien Leigh and Clark Gable played the leading roles. Vivien Leigh won the Oscar. Everyone loved her high-spirited and beautiful heroine, Scarlett O'Hara.
The story is set around the time of the American Civil War (1861-1865), when the Southern states went to war with the North to defend their way of life.
It was a way of life in which rich gentry lived in large houses and owned huge areas of land, cultivated by black slaves. Scarlett O'Hara was born in one of those rich houses.
But "Gone with the Wind" is also about a love triangle. While Scarlett loves the quiet, gentlemanly Ashley Wilkes, the wild and decidedly ungentlemanly Rhett Butler is in love with her.
Not so long ago, in 1991, a publishing company asked Alexandra Ripley, a historical novelist, to write the continuation of the story. Her novel "Scarlett" was not in the same class as the original. Critics have been writing very bad reviews of "Scarlett" but the book is popular with the public.
 
Моя любимая книга (4)
Я недавно прочитал книгу, которая произвела на меня очень глубокое впечатление. Она называется «Унесенные ветром». Автор книги — Маргарет Митчелл. Она родилась в Атланте, Джорджия, в семье председателя исторического общества Атланты.
Вся семья интересовалась американской историей, и девочка росла в атмосфере рассказов о гражданской войне.
После окончания колледжа Маргарет Митчелл какое-то время работала в «Atlanta Journal». В 1925 г. она вышла замуж. В следующие десять лет она перенесла на бумагу все истории, которые слышала о гражданской войне.
Результатом были «Унесенные ветром». Сначала книга была издана в 1936 г. и стала темой для разговоров во всей Америке.
В 1939 г. книга была очень успешно экранизирована. Вивьен Ли и Кларк Гэйбл играли главные роли. Вивьен Ли получила премию «Оскар». Все любили ее мужественную и красивую героиню, Скарлетт О'Хара.
История происходит во времена гражданской войны в Америке (1861-1865), когда южные штаты сражались с северными, чтобы защитить свои жизненные устои.
Это была такая жизнь, при которой богатое дворянство жило в больших имениях и имело огромные земельные угодья, обрабатываемые черными рабами. Скарлетт О'Хара родилась в одном из таких богатых домов.
Но «Унесенные ветром» так же повествуют о любовном треугольнике. В то время как Скарлетт любит скромного джентльмена Эшли Уилкса, дикий и совершенно «не джентльмен» Рэтт Батлер любит ее.
В 1991 г., издательство попросило Александру Рипли, автора исторических романов, чтобы она написала продолжение истории. Ее роман «Скарлетт» не стал в один ряд с оригиналом. Критики дали «Скарлетт» очень плохие отзывы, но читателям книга нравится.
 
 

	 

 

 


	Кишева Амина
My Favourite Book (3)
My favourite book is "The Adventures of Sherlock Holmes" by Sir Arthur Conan Doyle.
I first discovered these stories when I was about twelve and I've loved them ever since. They're brilliantly written, full of bizarre crimes and they've got a terrific Victorian atmosphere.
When you read them you really feel like you've been carried back to nineteenth-century London.
All the twentieth century detectives like Miss Marple and Inspector Morse seem really boring compared to Sherlock Holmes.
That's where Conan Doyle, really makes you believe that Holmes is unique — a genius with amazing mental powers.
Normally I only read detective stories once. I mean, why read them again when you know what happens in the end?
With the Sherlock Holmes stories, though, its different.
Each time I re-read them I discover more and more to enjoy.
 
Моя любимая книга (3)
Моя любимая книга — «Приключения Шерлока Холмса» сэра Артура Конан Дойла.
Я впервые открыл для себя эти истории, когда мне было примерно двенадцать, и с тех пор я полюбил их. Они блестяще написаны, полны приключений, пропитаны потрясающей атмосферой Викторианской эпохи.
Когда вы читаете их, вы действительно чувствуете, будто переноситесь в Лондон девятнадцатого столетия.
Все детективы двадцатого столетия, такие как мисс Марпл и инспектор Морзе, кажутся действительно скучными по сравнению с Шерлоком Холмсом.
Вот где Конан Дойл действительно заставляет вас верить, что Холмс уникален, что он гений с удивительными умственными способностями.
Обычно я читаю детективные романы один раз. Я имею в виду, зачем читать их снова, когда вы знаете все, что случается в конце?
С историями Шерлока Холмса, тем не менее, все по-другому.
Каждый раз, когда я перечитываю их, я обнаруживаю, что это доставляет мне все больше удовольствия.
 
 

	 

 


Раздаются печатные тексты с заданиями на проверку понимания.

WILLIAM CAXTON

William Caxton is the first English printer. He was born in Kent in 1422. His father was a farmer. William did not want to become a farmer like his father. So his father sent him to London. He worked in an office which traded with different countries. William liked to read new books which were printed in Europe.

When William Caxton was thirty, after his master’s death he started his own business in Belgium. In 1471 he left his business and began to translate French books into English. He became interested in printing and at last he learnt it. William wanted to have his own press one day and he did.

In 1476 he brought his printing – press to London. Printing was something new at that time and most people thought that it was the work of the devil. Some of the people wanted to break his press. Caxton printed his first book in 1477. It was the first book printed in the English language. The book was Caxton’s translation of the French “Tales of Troy”.

William Caxton printed about eighty books. He translated thirty-one books from French. Caxton died in 1491.

Now check your facts, and complete the sentences.

Caxton was

a) well-known writer;
b) the first English printer;
c) a famous English poet.

His father was

a) farmer; 
b) a lawyer; 
c) a merchant;

Caxton’s father sent him to

a) Paris; 
b) Moscow; 
c) London

Caxton worked at

a) hospital;
b) an office;
c) a book-shop

Caxton started his own business

a) before his master’s death;
b) after his master’s death;
c) together with his master

Caxton translated French books into

a) German;
b) Russian;
c) English.

Caxton printed his first book in

a) 1577;
b) 1477;
c) 1677

The first printed book in the English language was

a) “Tales of Toy”,
b) “Jane Eyre”,
c) “Hamlet”

Caxton printed

a) more than a hundred books;
b) about 50 books;
c) about 80 books.

T: Read the text, check your facts and complete the sentences.

